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     گزارش
يکي از نمايندگان 
مجلس از بررسي 
پرونده حيف و ميل بيت المال در قرارداد ويلموتس 
در مجلس آينده خبر داد که به نظر مي رسد احضار 
هرچه سريع تر متهمان اين پرونده که شاه کليد 
فساد در فوتبال ايران اس�ت، مي تواند از تکرار 
چني�ن حي�ف و ميل هاي�ي جلوگي�ري کن�د.

چهار ماه از برکناري مارک ويلموتس مي گذرد، اما 
نام او همچنان با مهم ترين حواشي فوتبال ايران گره 
خورده اس��ت، مانند اين روزها ک��ه موعد پرداخت 
چک 2 ميليون يورويي فدراسيون فوتبال به تامين 
اجتماعي رس��يده، پولي که به اي��ن مربي بلژيکي 
پرداخت شد اما امروز حس��اب فدراسيون فوتبال 
براي پس دادن آن خالي اس��ت ي��ا مانند ديروز که 
گفت وگوي يکي از خبرگزاري ها با يکي از نمايندگان 
مجلس درباره نتيجه بررسي پرونده قرارداد پرحاشيه 
ويلموتس در بهارس��تان بار ديگر پرونده سرمربي 
بلژيکي را کانون توجه قرار داد. همه اينها در شرايطي 
اس��ت که مهدي تاج ب��ه عنوان ش��اه کليد قرارداد 
ويلموتس در س��فر تفريح��ي اروپا بس��ر مي برد، 

قراردادي که به آن لقب ترکمانچاي داده اند. 
  بازخواني حيف و ميل بيت المال در پرونده 

ويلموتس
»قرارداد ويلموتس يکی از بهترين قراردادهاست و 

نسبت به قراردادهای قبل با ساير مربيان کامل تر 
است«؛ اين ادعاي مهدي تاج پس از امضاي قرارداد 
با ويلموتس بود، در حال��ي که اين مربي تنها پس 
از ش��ش ماه از نيمکت ايران اخراج و افشاي مبلغ 
قرارداد و همچنين پرداخت 2 ميليون يورو به اين 
مربي سبب شد فدراس��يون فوتبال براي امضاي 
يک قرارداد پرحاش��يه در مظان اتهام قرار بگيرد. 
هرچند مهدي تاج، رئيس سابق فدراسيون فوتبال 
حاضر به افش��اي رقم ق��رارداد ويلموتس به بهانه 
محرمانه بودن نشد، اما يکي از نمايندگان مجلس 
رقم واقعي ق��رارداد اين مربي را افش��ا کرد. رقمي 
که برخلاف ادعاي تاج نه تنه��ا پايين تر از قرارداد 
کي روش نبود، بلک��ه افزايش نيز پي��دا کرده بود. 
احسان قاضي زاده هاشمي، عضو فراکسيون ورزش 
مجلس اسفند ماه گذشته در يک برنامه تلويزيوني 
رقم قرارداد سه س��اله ويلموتس را 8 ميليون يورو 
اعلام کرد: »کی روش با سالانه يک ميليون و 200 
هزار دلار شروع کرد و س��ال آخر با يک ميليون و 
800 هزار دلار از ايران رفت. با ويلموتس اما قرارداد 
گران تری بسته شد؛ اين قرارداد در سال اول معادل 
3 ميليون يورو، در سال دوم معادل 2/5 و در سال 
سوم نيز معادل 2/5 ميليون يورو منعقد شده بود.«

از نکات قابل تأمل در رقم قرارداد ويلموتس، پنج 
برابر ش��دن قرارداد اين مربي نس��بت به آخرين 
قراردادش بود. ويلموتس در حالي س��ال 96 پس 

از ناکامي در صعود تيم ساحل عاج به جام جهاني 
2018 از اين تيم اخراج شد که قرارداد سالانه  600 
هزار يورويي با اين کشور آفريقايي داشت که اين 
مبلغ را به ص��ورت ماهانه 50 هزار ي��ورو دريافت 
مي کرد. ويلموتس پس از دو سال بدون تيم بودن 
و کارنامه ضعيف در آخرين تيمي که هدايت آن را 
برعهده داشت در خرداد 98 با قراردادي پنج برابري 
نس��بت به آخرين قراردادش و با مبلغ س��الانه 3 

ميليون يورو با ايران قرارداد امضا مي کند.
افشاي رقم قرارداد ويلموتس سبب شد نمايندگان 
مجلس خواهان تحقيق و تفحص در اين رابطه شوند. 
قاضي زاده هاشمي آذر سال گذشته در اين باره گفته 
بود: »قيمت مربياني در رده ويلموتس که درجه يک 
نيستند و درجه دو و سه هس��تند در خود اروپا بين 
500، 600 هزار يورو است و وقتی به ايران بيايند، اين 
مبلغ سالانه نهايت 200 هزار يورو هم می تواند بيشتر 
باشد. نهايتاً او بايد يک ميليون يورو می گرفت اگر قرار 
بود قرارداد تبليغات، واسطه و ايجنت را هم در همين 
رابطه ببينند. بنابراين اين رقم سه برابری اصلًا قابل 

قبول نيست و نيازمند تحقيق و تفحص است.«
علاوه ب��ر اين پرداخ��ت 2 ميليون ي��ورو از جيب 
کارگران که توس��ط س��ازمان تامين اجتماعي به 
فدراس��يون فوتبال قرض داده ش��ده بود از ديگر 
ابهامات ماجراي قرارداد ويلموتس است، پولي که 
قرار بود ديروز از سوي فدراس��يون فوتبال به اين 

سازمان برگردانده شود، اما گفته مي شود که حساب 
فدراسيون فوتبال خالي است.

  مجلس وعده آين�ده را داد، قوه قضائيه 
وارد شود

چنين تخلفاتي در قرارداد ويلموتس سبب شده پاي 
نهادهاي نظارتي و قضايي به اين پرونده باز ش��ود. 
غلامحسين اسماعيلي، سخنگوي قوه قضائيه هم 
آذر سال گذشته نسبت به اين مسئله هشدار داده 
بود: »در انعقاد و فسخ قرارداد به گونه ای عمل شود 
که با احساسات مردم و حقوق بيت المال بازی نشود 
و در زمينه حقوق بيت المال، سازمان بازرسی قطعاً 

نظارت خواهد کرد.«
 مجلس هم اگرچه س��ال گذش��ته وارد ماجراي 
ويلموتس ش��د، اما به گفته يک��ي از نمايندگان، 
بررسي اين پرونده متوقف شده و به نظر نمي رسد 
که در مجلس فعلي به نتيجه برسد. به گفته جمشيد 
جعفرپور، رئيس فراکسيون فرهنگي مجلس که 
ديروز با خبرگ��زاري مهر گفت وگو کرده اس��ت، 
مجلس آينده اين پرونده را بررسي خواهد کرد.  با 
اين حال و در اين ش��رايط مي طلبد مجلسي ها در 
راستاي پاسداري از بيت المال در بررسي اين پرونده 
که مي تواند شاه کليد فس��اد در فوتبال ايران باشد 
سرعت بيش��تري به خرج دهند و قوه قضائيه هم 
با ورود به اين پرونده و احضار مسببان اين قرارداد، 

اجازه تکرار چنين تخلفاتي را ندهد.
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شيوا نوروزي

دنيا حيدري

 فرهنگ سازي براي کمک مؤمنانه 
در بين نسل جوان ورزشکار

جامع��ه ورزش در کرون��ا هم مانن��د تمام 
بحران هايي که در کشور رخ مي دهد همواره 
در صحنه بوده اند و براي تحقق بخشيدن به 
منويات مقام معظم رهب��ري درباره کمک 
مؤمنانه نيز با تمام توان پاي کار خواهند آمد و 
مانند تمام مأموريت هايي که در طول انقلاب 
داشته اند با توجه به روحيه جوانمردي شان 
درباره کمک مؤمنانه نيز نقش شان را به خوبي 
ايفا مي کنن��د. کمک مؤمنان��ه جزو منش 
پهلواني و روحيه کساني است که در ورزش 
صحبت از جوانمردي مي کنند. در اين راس��تا جامعه ورزش هم بايد وارد 
ميدان شود و هم براي گسترش آن فرهنگ سازي صورت گيرد. نسل جوان 
و قهرمان کشورمان که تازه  وارد فضاي ورزش شده اند بايد آموزش هاي لازم 
را در اين رابطه فراگيرند و اينطور نباشد که ورزش براي آنها تنها در قهرماني 
و بعد آمادگي جسماني خلاصه شود. در اين راستا پيشکسوتان و نخبگان 
ورزش نقش مهمي بر عهده دارند و بايد روحيات جوانمردي و پهلواني را که 
خروجي آن در کمک مؤمنانه ديده مي شود به نسل جوان آموزش دهند، به 
خصوص که در ورزش علاوه بر بعد جسماني، تعالي روح انسان نيز مطرح 
است. به همين خاطر فعاليت هايي مانند کمک مؤمنانه توسط پيشکسوتان 
هم بايد ترويج و آموزش داده ش��ود و هم در ميدان عمل اجرايي ش��ود. در 
اين راستا مربيان، ورزش��کاران و داوران فعاليت هاي خوبي انجام داده اند و 
در گذشته هم چنين فعاليت هاي خيرخواهانه و کمک رساني را زياد شاهد 
بوده ايم مانند زمان سيل، زلزله يا اتفاقات ديگر. هرگاه فراخوان داده شده، 
جامعه ورزش به ميدان آمده و تمام توان شان را در حدي که توانسته  اند هم 
از نظر يدي و هم مالي براي انجام کمک گذاشته اند. اين چنين فعاليت هايي 
در کارنامه ورزش در امر کمک رساني ثبت و ضبط است و بايد تقويت شود 
و اين از طريق آموزش و ترويج کار خير ص��ورت مي گيرد. هر چند روحيه 
ورزشکاران ما به ذات يک روحيه جوانمردانه است که اگر تقويت شود حتماً 

در عمل اتفاق هاي خوب و بزرگ تري رخ خواهد داد.

مربيان جودو  در خط اول مبارزه با کرونا
اين روزها هر کسی هر کاری از دستش برمی آيد انجام می دهد تا شايد 
گوشه ای از مش��کلات مردم برطرف ش��ود. مبارزه با کرونا همه اقشار 
مختلف را پای کار آورده و تمام مردم ت��لاش می کنند باری را از روی 
دوش همنوع خود بردارند. ضدعفونی معابر يکی از راه هايی اس��ت که 
تأثير زيادی در مهار اين ويروس دارد. در حالی که بسيجيان هفته هاست 
به صورت مداوم مشغول ضدعفونی خيابان ها هستند، زهرا شاه حيدری 
و قلندری از مربيان جودو با حضور در بي��ن گروه های جهادی در اين 
اقدام خداپس��ندانه همکاری می کنند. اين دو بانوی کرمانی علاوه بر 
ضدعفونی معاب��ر، در پخت غذا برای نيازمن��دان و کارتن خواب ها نيز 
حضوری فعال دارند. به غي��ر از اين دو مربی جودو، بس��ياری ديگر از 
ورزشکاران و مدال آوران ايرانی هم دست به کار شدند و با جمع آوری و 

توزيع اقلام بهداشتی و غذايی به اقشار آسيب پذير ياری می رسانند

سردار کاظم يزداني

رئيس تربيت بدني سپاه 
محمد رسول الله)ص(

رؤيايم را از من گرفتند

هنوز براي حقوق المپيکي ها  تصميم نگرفته ايم
ژال��ه فرامرزيان،      بازتاب
معاون وزير ورزش 
در گفت وگو با ايس��نا با بيان اينک��ه هنوز هيچ 
تصميمی برای پرداخت حقوق المپيکی ها گرفته 
نشده اس��ت، گفت: »مصوبه س��تاد بازی های 
المپيک بر اين بود که حقوق ورزشکاران المپيکی 
به مدت يک سال پرداخت شود که قبل از سال 
شش ماه از اين حقوق به ورزشکارانی که رکورد 
آنها برای حضور در المپيک نهايی بود پرداخت شد 

و قرار بر اين بود در شش ماهی که منجر به المپيک 
می شود مابقی حقوق ورزشکاران المپيکی نيز 
توسط وزارت ورزش و جوانان پرداخت شود. در 
حال حاضر هنوز نمی دانيم وضعيت ورزش از نظر 
ميزان خسارتی که ويروس کرونا وارد کرده چگونه 
اس��ت. هنوز تصميمی ب��رای پرداخت حقوق 
ورزشکاران المپيکی گرفته نشده و ما منتظريم تا 
ببينم ميزان خسارت چقدر است، سپس تصميم 

نهايی را در اين زمينه خواهيم گرفت.«

به تعويق افتادن المپيک 2020 
فريدون حسن

      کشتی
توکيو بهترين خبر براي عليرضا 
کريم��ي، کش��تي گير مصدوم 
کشورمان بود تا زانوي آسيب ديده خود را به تيغ جراحي بسپارد. 
قهرمان کشتي کشورمان صبح ديروز مورد عمل جراحي قرار 
گرفت و حالا انتظار مي رود تا پنج ماه ديگر روي تشک حاضر 
ش��ود. فرصتي که مي تواند او را بيش��تر و بهتر براي حضور در 

المپيک و درخشش در آن آماده و مهيا کند.
کريمي پيش از انجام عمل جراحي در گفت وگويي کوتاه گفت: 
»صددرصد بايد عمل مي کردم. البته مي توانستم تمرين کنم 
و کش��تي بگيرم، اما دکترکيهانی گفت اگر اينگونه ادامه دهم 
ممکن است آسيب ديدگي ام بدتر شود. بنابراين تصميم به عمل 
جراحي گرفتم.« قهرمان کشتي جهان با اشاره به تأثير تعويق 
المپيک در اين تصميم ادامه داد: »اگر المپيک عقب نمي افتاد 
عمل نمي کردم، چون زمان نداشتم اما حالا اين فرصت را دارم تا 

با خيال راحت آماده شوم. از يک ماه ديگر تمريناتم را آغاز و فکر 
مي کنم تا پنج ماه آينده شرايط حضور روي تشک و مسابقات 
کشتي را داشته باشم.« دکتر سهراب کيهانی بعد از انجام عمل 
جراحی زانوی پ��ای چپ عليرضا کريمی عن��وان کرد: »رباط 
پای او کاملًا پاره بود و تصميم بجايی بود که اين عمل جراحی 
انجام شود. خوشبختانه اين عمل به نحو بسيار عالی انجام شد 
و اميدوارم اين ملی پوش کش��ورمان در زمان مق��رر بتواند به 
آمادگي لازم برسد. همه چيز به خوبی انجام شد و ما نيز از اين 
بابت خوشحاليم.« وي در خصوص روند درمان عليرضا کريمی 
بعد از جراحی هم گفت: »نوع مصدومي��ت عليرضا کريمی با 
آسيب ديدگی حسن يزدانی متفاوت بود، به همين دليل او بعد 
از جراحی می تواند تا هفت ماه ديگر به آمادگی ايده آل دس��ت 
يابد. فقط کار ما به دليل ش��يوع کرونا کمی سخت  است و بايد 
با انجام تمهيدات لازم او را به خوبی درمان و مهيای بازگش��ت 

به کشتی کنيم.«

عليرضا کريمي زير تيغ جراحي رفت

المپيک عقب نمي افتاد عمل نمي کردم

جداي��ي ايگور 
حامد قهرماني

      چهره
کولاکووي��چ از 
تيم ملي واليبال 
از آن دست اتفاقاتي بود که در حاشيه هاي شيوع 
کرونا راحت انجام ش��د، هرچند که پيدا کردن 

جانشين او حالا براي فدراسيون تبديل به يک 
چالش جدي شده اس��ت. کولاکوويچ روزهاي 
خوبي را با ايران پشت سر گذاشت و اميدوار بود 
با واليبال کشورمان در المپيک بدرخشد. آخرين 
حرف ها و احساس او از تحويل تيم المپيکي اش 
به يک مربي ديگر خواندني اس��ت: »احساس 
می کنم کسی از من چيزی را گرفته که مال من 
بوده است. س��ه بار در بازی ها حضور داشتم و 
توکيو قرار بود چهارمين ماجراجويی المپيکم 
باشد. برای يک ورزشکار و يک مربی حضور در 
المپيک يک رؤياس��ت. من در توکيو انتظارات 
بسيار بالايی داشتم، چراکه ما سه سال گذشته 
سخت کار کرديم. من بازيکنان را با دقت انتخاب 
کردم و فضای خوبی ايجاد شد. ما قبلًا در حال 
برنامه ريزی برای امس��ال بوديم. حالا سرمربی 
جديد می آيد و ثمرات کار ما را می گيرد. همه 
می دانند که کسب س��هميه المپيک چقدر 
سخت است. تضمين می کنم که تأمين مالی 
از ط��رف م��ن مش��کلی نخواهد داش��ت. 
فدراسيون به من شغلی داد و می تواند در هر 
زمان از آن استفاده کند، اما شما بايد به شرايط 

قرارداد احترام بگذاريد.«

متهمان شاه کليد فساد در فوتبال رها نشوند
نگاهي به وعده يکي از نمايندگان براي بررسي حيف و ميل بيت المال در قرارداد ويلموتس در مجلس آينده

 پروژه بی تقصير جلوه دادن مديران فوتبال
با ترفند تحريم!

اعمال تحريم های ظالمانه عليه کش��ورمان همچنان از سوی دشمنان 
پيگيری می ش��ود و مخالفان و معاندان نيز از تداوم اين شرايط خشنود 
هستند. اگرچه اعمال اين تحريم ها، کشور را با دشواری هايی روبه رو کرده، 
اما اين دليل نمی شود که مسئولان اهمال در مديريت خود را با مستمسک 

قرار دادن بحث تحريم لاپوشانی کنند!
در روزهای تعطيلی ورزش برخی از مديران فرصت را مغتنم دانستند تا با 
اظهارنظرهای عجيب و غيرقابل باور واقعيت را کتمان کنند. ديگر کسی 
نيست نداند که پرسپوليس و استقلال از جمله مقروض ترين باشگاه های 
فوتبال جهان محسوب می شوند. اين دو تيم آنقدر در فيفا پرونده و شاکی 
دارند که ديگر همه کارمندان اين نهاد فوتبالی در سوئيس، سرخابی ها را 
به خوبی می شناسند. رقم بدهی های شان هم به قدری هنگفت است که 
خصوصی سازی آنها به رؤيايی می ماند که هرگز رنگ واقعيت نخواهد ديد.

خيلی سخت است در اوضاع و احوال کنونی کشور که هم کرونا بلای جانمان 
شده و هم کس��ب و کار از رونق افتاده، واکنش��ی به مصاحبه معاون وزير 
ورزش نشان ندهيم: »اکثر محکوميت های پرسپوليس و استقلال به دليل 
تحريم های ظالمانه ابرقدرت هاس��ت که امکان پرداخت ارزی به مربيان و 
بازيکنان خارجی وجود   ندارد!« با وجود همه فشارهای خارجی در اين سال ها 
فعاليت های اقتصادی و تجاری کشور از حرکت نايستاده و از طرق مختلف 
برای خريد، فروش و انتقال ارز تلاش شده است. در چنين شرايطی اين سؤال 

پيش می آيد که آيا واقعاً تحريم ها مسبب اين بدهی های نجومی شده اند؟ 
تا جايی که خاطرمان است مديران سرخابی ها بعد از صدور رأی برای 
هر پرونده خارجی گريه و زاری می کنند و دم از بی پولی می زنند، حتی 
برای جريحه دار کردن احساسات عمومی، پای منافع ملی و آينده تيم 
را نيز وسط می کش��ند و با دادن شماره حساب از هواداران طلب کمک 
می کنند. اگر به گفته شما مشکل اصلی انتقال ارز است پس ديگر چرا 
دست به دامن وزارت، دولت و هواداران می شويد، مگر کليد حل مشکل 

تحريم ها به دست وزارت يا هواداران است؟
فی الواقع ريشه مش��کلات مالی فوتبال ايران و به ويژه بدهی سنگين دو 
باشگاه دولتی را بايد در سوءمديريت نهادينه شده در فوتبال کشورمان 
يافت. عرصه ای که تعداد مديران فوتبالی و حتی ورزشی اش بسيار کمتر 
از حد اس��تاندارد اس��ت و در عوض با حجم زيادی از افراد پرمدعا و مثلًا 
متخصص مواجه است. نتيجه اين بلبشو چيزی نيست جز افسارگسيختگی 
فوتبال، به خدمت گرفتن بازيکنان و مربيان درجه چندم و بی کيفيت و 
بالا رفتن بی رويه ارقام قرارداد بازيکن��ان و مربيان داخلی. البته بندهای 
عجيب و غريب درج شده در قرارداد خارجی ها را نيز نبايد فراموش کرد. 
خارجی هايی که تا حالا اسم شان را نشنيده ايد با تکيه بر همين بندهای 
من درآوردی هر زمان که اراده کنند با فسخ يک طرفه قراردادشان به فيفا 
شکايت و تا ريال آخر دستمزد خود را دريافت می کنند. تا اينجا که پای 
هيچ اجنبی در ميان نبوده و فقط مديران وطنی هستند که با تلاش دلالان 
پای قراردادهايی را امضا می کنند که نه تنها فايده ای برای فوتبال ما ندارند، 

بلکه به نوعی اعتبار و آبروی کشور را هم زير سؤال می برند.
اگر به جای انداختن تقصيرها به گ��ردن تحريم های خارجی در داخل با 
مديران متخلف و مقصر برخورد شود، قطعاً زودتر به نتيجه خواهيم رسيد. 
سوءمديريت سال هاست مستطيل سبزمان را به باتلاقی کشنده تبديل 
کرده که هر کسی به آن ورود می کند خيلی زود گرفتار می شود.  ای کاش 
فکری به حال مديريت اين دو باشگاه کنيد تا سکان مديريتی سرخابی ها 
دست اهلش بيفتد. قطعاً انتخاب دوستان و آشنايان سياسی و اقتصادی 
به عنوان مديرعامل يا اعضای هيئت مديره دردی از پرسپوليس و استقلال 
دوا نمی کند، حتی اگر همه تحريم ها نيز برداشته شوند. در ضمن نظارت 
بر دستمزدهای ذکر ش��ده در قراردادها و تأييد صلاحيت فنی بازيکنان 

خارجی دو حلقه مفقوده در فوتبال کشورمان است.
انداختن توپ در زمين خارجی ها و پيش کشيدن موضوع تحريم ها همان 
ترفندی است که دولت برای کم کاری هايش بارها به آن متوسل شده است. 
کاش وزارت ورزش حداقل در اين يک مورد به شيوه دولتی ها عمل نکند و 
چاره ای برای جيب خالی سرخابی ها و شاکيان داخلی و خارجی اش بيابد.

نيوکاسل تازه ترين شکار وليعهد سعودی 
فوتبال نقابي بر جنايات بن سلمان

تلاش سعودی ها برای موجه نشان دادن چهره اين کشور به واسطه ورزش 
تمامی ندارد، به ط��وری که بعد از ميزبانی رقابت هايی چون س��وپرکاپ 
اسپانيا و ديدار تدارکاتی برزيل – آرژانتين، حالا عربستانی ها به دنبال تحقق 

بخشيدن به رؤيای باشگاهداری در اروپا هستند.
 بدون شک کوتاه ترين مسير برای عرض اندام در دنيای فوتبال و همچنين 
ورزش، باشگاهداری در اروپاست. مسيری که پيش از اين امارات، قطر و 
حتی کويتی ها تجربه اش کرده اند و حالا عربستانی ها نيز درصدد تجربه آن 
برای خودنمايی در دنيای ورزش و پنهان کردن چهره واقعی خود هستند. 
بدون ترديد اين ساده ترين راه برای موجه نشان دادن چهره عربستان در 
دنياست. مردم جهان، عربستانی ها را باديه نشينانی جنگ طلب می دانند 
که از هيچ فرصتی برای سلطه بر کش��ورهای منطقه فروگذار نيستند و 
کوچک ترين اهميتی هم برای شان ندارد که چه جان هايی در راه رسيدن 
آنها به اهداف شوم شان گرفته  شود و چقدر انس��ان  بی گناه در اين رابطه 
قربانی شود. در همين راستا وليعهد عربستان سال هاست که تلاش می کند 
با استفاده از دلارهای نفتی چهره ای موجه از اين کشور در دنيا به تصوير 

بکشد و ورزش راه او را در نيل به هدفی که  دارد کوتاه تر می کند. 
وليعهد عربستان اين روزها به فکر خريد نيوکاسل افتاده؛ اين تازه ترين اقدام 
برای پنهان کردن چهره واقعی و خون آشام سعودی هاست. تلاشی که البته 
چيزی در حدود300 ميليون پوند برای عربستان و وليعهد بلندپرواز آن آب 
می خورد. هرچند که اين رقم در مقابل شکست قبلی محمد بن سلمان و 

تحقق آرزوی عربستان خيلی هم زياد نيست!
خريد باشگاه های نامدار جهان همواره يکی از بزرگ ترين آرزوهای عربستان 
بوده؛ منچستريونايتد اولين باشگاهی بود که چشم وليعهد فعلی عربستان 
را گرفت. سال 2018 محمد بن سلمان در اولين اقدام رسمی خود، خواهان 
خريد سهام باشگاه منچستريونايتد بود، اما مالکان امريکايی اين باشگاه 
)خانواده گليزرها در سال 2003 باشگاه منچس��تريونايتد را به ازای 790 
ميليون پوند خريدند( به  دليل نقش داشتن دولت عربستان در مرگ جمال 
خاشقچی، روزنامه نگار منتقد رژيم سعودی در سفارت عربستان در استانبول 
ترکيه، پيشنهاد اين عضو خانواده سلطنتی را رد کردند و بن سلمان نتوانست 
در راستای رقابتی که با همتايان قطری و اماراتی خود برای جولان دادن در 
دنيای فوتبال داشت صاحب منچستريونايتد شود و اين شکست بزرگی برای 
عربستانی ها بود. حال آنکه قطر سال ها قبل به واسطه خريد پاری سن ژرمن 
توسط ناصر الخليفی و امارات به واسطه شيخ منصور که منچسترسيتی را 

خريده بود نام شان را در فوتبال اروپا بر سر زبان ها انداخته بودند.
وليعهد عربستان که سه مرتبه برای گرفتن مالکيت منچستر اين باشگاه 
ليگ جزيره باب مذاکره با مالکان امريکايی اش را باز کرده بود انتظار داشت 
در آخرين پيشنهاد خود به ارزش 3 ميليارد پوند موفق به حضور در ليگ 
جزيره شود، اما خانواده گليزر بار ديگر دست رد به سينه او زدند. بن سلمان 
حالا بعد از گذشت دو سال از تلاش ناموفق برای خريد منچستر، حالا سراغ 
نيوکاسل رفته اس��ت. ديلی ميل در همين راستا خبر از نهايی کردن يک 
قرارداد بزرگ مالکيت توسط نيوکاسل يونايتد می دهد. قراردادی که به 
ادعای ديلی ميل می تواند نيوکاسل را در صدر جدول ثروتمندترين صاحبان 
ليگ برتر قرار دهد: »صندوق سرمايه گذاری عمومی عربستان مربوط به 
محمد بن سلمان به دنبال تصاحب اين باش��گاه از مايک اشلی در معامله 
300 ميليون پوندی است. با اين قرارداد و پيشنهادی که از طرف عربستان 
سعودی ارائه شده؛ منچسترسيتی، يکی از باارزش ترين باشگاه های ورزشی 
جهان که صدرنشين جدول ثروتمندترين مالک های ليگ جزيره است، 
جايگاه خود را از دست می دهد.« البته وليعهد عربستان 80 درصد سهام 
اين باشگاه را خريداری می کند. با اين حال توافق300 ميليون پوندی، يکی 

از بزرگ ترين آرزوهای فوتبالی سعودی ها را جامه عمل می پوشاند.
عربستانی ها که پيش��تر با گرفتن ميزبانی رقابت هايی چون مصاف رئال 
و والنسيا در سوپرکاپ اس��پانيا و همچنين مصاف برزيل و آرژانتين طی 
ديداری دوستانه در جده تلاش می کردند چهره ای موجه از خود در دنيا 
به نمايش بگذارند و برپايی اردوهای تدارکاتی برای کشورهای امريکای 
جنوبی نيز فرصتی برای عرض اندام اين کشور در دنيا بود، حال می خواهند 
با گام برداشتن در مسيری که پيشتر قطر، امارات و کويت به آن رفته اند، 
چهره ای متفاوت از خود در دنيای فوتبال ترسيم کنند. چهره ای که بتواند 
آن روی واقعی سعودی ها را پنهان کند، اما آيا خريد يک باشگاه اروپايی 
می تواند چهره واقعی عربستان متجاوز را پنهان کند؟ بدون شک اگر اين 
تلاش ها ثمربخش بود دو سال قبل مالکان منچستريونايتد از خير 3 ميليارد 

پوند نمی گذشتند و دست رد به سينه وليعهد عربستان نمی زدند!

 آغاز تمرينات تيم ملی بسکتبال 
بعد از ماه رمضان

برنامه فدراسيون بسکتبال برای تيم ملی و تمرينات آماده سازی اين تيم هنوز 
مشخص نشده است. به گفته رامين طباطبايی، رئيس فدراسيون بسکتبال، 
در صورت اجازه ستاد مبارزه با کرونا در ورزش، تمرينات تيم ملی بسکتبال 
پس از ماه رمضان آغاز می شود، چراکه اين تيم رقابت های ويليام جونز را در 
پيش دارد. قرار بود اين مسابقات خرداد ماه در چين تايپه برگزار شود که به 
دليل شيوع ويروس کرونا لغو شد، اما با اعلام برگزارکنندگان رقابت ها، اواخر 

شهريورماه به عنوان زمان جديد برای اين رويداد تعيين شده است.

پيگيري مجازی وضعيت المپيکی ها
با شيوع ويروس کرونا اردوهای تمرينی تيم ها و ورزشکارانی که سهميه 
المپيک گرفته اند يا به دنبال کسب سهميه هستند در حال حاضر لغو شده 
است. با اين حال ورزشکاران در خانه تمرينات سبکی را انجام می دهند. در 
اين ميان نصرالله سجادی، سرپرست کاروان ايران در بازی های المپيک 
توکيو به همراه پيمان فخری، رئيس مرکز نظارت بر تيم های ملی و معاون 
سجادی در نظر دارند نشستی را با سرپرس��ت تيم ها داشته باشند. اين 
نشست ظرف يک هفته آينده و به صورت ويدئوکنفرانس برگزار می شود.
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